
Zdravie, lásku, sviežosť ducha želajú 
najbližší JÁNOVI MURÁROVI k jeho 

75.narodeninám. 
"Je nám veľkým potešením, želať Ti v deň narodenín, veľa zdra−
via, šťastia veľa, všetko, čo si srdce želá, veľa lásky, spokojnosti
v celej ďalšej budúcnosti, úsmev v tvári, radosť v oku, úspech v
každom žitia kroku Ti prajú: deti Mária, Viera a Ján s rodinami.
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"Spustla už záhrada, spustol aj dvor,
ticho je v dome, nepočuť Tvoje kroky
v ňom, len cestička k hrobu ostala
von. Tíško si trpel, ubolené srdce pre−
stalo Ti biť, ale zaspal si, hoci si chcel
ešte žiť. Tichučko snívaj, Janko, ten
svoj večný sen a ver, že nezabudnem
nikdy na ten smutný deň. Tá rana v
srdci stále bolí a zabudnúť nedovolí."

Dňa 30.7.2011 si pripomínam 
smutné 3.výročie úmrtia môjho      

drahého manžela JÁNA SRANČÍKA 
z Trebušoviec, ktorý by sa 5.8.2011 dožil 82 rokov. 

Vy, ktorí ste ho poznali, venujte mu tichú modlitbu a spomienku.    
Spomína a nezabúda manželka Milena.

SPOMIENKA

Dňa 11.7.2011 uplynul rok, ako nás
náhle opustila naša drahá maminka a

starká ELENA ŽILÍNEKOVÁ 
zo Slovenských Ďarmôt. 

"Odišiel človek vzácny, ktorý dobré
srdce mal. Márne Ťa, drahá mamička
naše oči hľadajú, márne po tvári slzy
stekajú. Tak náhle odišla duša Tvoja,
zavrela si oči, chcelo sa Ti spať, že si
nám nestihla povedať ani "Zbohom, ro−
dina moja drahá!" Do večnosti odišla si

tíško, zaplakal každý, kto Ťa pre Tvoju dobrotu a lásku mal rád. Bez
Teba nám slnko nesvieti, veď slzy zastrú krásu neba, kamkoľvek
oči pohliadnu, všade hľadajú len Teba. Ten kto zostal na Zemi, zrak
svoj k nebu dvíha. Za Tvoj pokoj sa modlím, keď vstávam, aj keď
líham. Slzou lesknú sa nám oči, ľútosť do srdca nás bodne, keď
Tvojmu krížu stojíme zoči − voči. Prečo bol osud taký krutý a ne−
nechal Ťa s nami žiť? Musela si nás tak nečakane a navždy opus−
tiť? Anjela bolo Tvoje srdce hodné. Tak lietaj s nimi po nebi, Ty tam
a my s Tebou, v srdci na Zemi." 

S láskou spomíname: syn Ivan s rodinou, vnuk Ivko, vnučka
Majka, dcéra Hela s rodinou, sestry, brat, švagriné a švagrovia, 

ostatná rodina a známi, ktorí nezabudnú. 
Prosím, venujte jej tichú spomienku. 

SPOMIENKA

Dňa 27.júla 2011 uplynú dva rôčky,
ako nás náhle a bez rozlúčky opustil
náš milovaný synček, vnúčik, pravnú−

čik, krstný syn a synovec 
MIŠKO MARČOK zo Senného. 

"Odišiel človek vzácny, ktorý dobré a
milé srdiečko mal. Márne Ťa, milý syn−
ček a vnúčik, naše oči hľadajú, márne
po našich tvárach slzy stekajú. Tak
náhle odišla duša Tvoja, zavrel si očká,

chcelo sa Ti spať, že si nám nestihol povedať ani "Zbohom, rodina
moja drahá." Odišiel si od nás, my ostali sme v žiali, no vždy bu−
deš žiť v srdciach tých, ktorí Ťa milovali. Len kytičku kvetov Ti na
hrob môžeme dať, tichú modlitbu odriekať a s láskou na Teba spo−
mínať. Bez Teba nám slnko nesvieti, veď slzy zastrú krásu neba,
kamkoľvek oči pohliadnu, všade hľadajú len Teba. Ten, kto zostal
na Zemi, zrak svoj k nebu dvíha. Za Tvoj pokoj sa modlí, keď vstá−
va, aj keď líha. Slzou lesknú sa nám oči, ľútosť do srdiečka nás
bodne, keď Tvojmu hrobu zoči − voči stojíme. Tá rana v srdci stále
bolí a zabudnúť nedovolí. Prečo bol osud taký krutý a nenechal Ťa
s nami žiť? Musel si nás taký mladý, nečakane a navždy opustiť?
Anjela bolo Tvoje srdce hodné. Tak lietaj s nimi po nebi, Ty tam a
my s Tebou, v srdci na Zemi."

S láskou každý deň spomínajú a nikdy nezabudnú: otecko s
mamičkou, braček Adrianko, krstní rodičia, starí rodičia, starká

Evka, prastaré mamy, strýko Peter a celá ostatná rodina.

SPOMIENKA
"Bolesťou unavená, tíško si zaspala, za−
nechajúc všetkých, ktorých si rada mala.
Za všetky trápenia a bolesti, nech Ti dá
Pán Boh večnej radosti."

S hlbokým žiaľom oznamujeme, že
nás 14.7.2011 vo veku 66 rokov navždy

opustila LÝDIA KRNÁKOVÁ 
zo Senného. 

S láskou spomínajú: manžel Pavel, syn
Ľubomír s rodinou, dcéra Jela 
s rodinou a rodina Hudecová.   
Smútiaca rodina ďakuje Bc. Repovej za jej  odbornú starostlivosť.

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

"Spustla už záhrada, spustol aj dvor, ti−
cho je v dome, nepočuť Tvoje kroky v
ňom. Tíško si trpela, ubolené srdce pre−
stalo Ti biť, ale zaspala si, hoci chcela si
ešte žiť. Nič viac Ti už nemôžeme dať, len
kytice kvetov na Tvoj hrob ukladať."

S hlbokým žiaľom oznamujeme, že
nás 12.7.2011 navždy opustila naša dra−

há krstná mama, teta a švagriná 
KAROLÍNA FORGONOVÁ

z Veľkých Zlievec 
vo veku 83 rokov. 

Ďakujeme všetkým príbuzným, známym a susedom za prejavy sú−
strasti a kvetinové dary a súčasne ďakujeme pohrebnej službe

BOBA za dôstojnú rozlúčku s našou drahou zosnulou. 
S poďakovaním smútiaca rodina.

SMÚTOČNÉ OZNÁMENIE

Blahoželanie

n Hotel Aquatermal  
Strehová

príjme do pracovného
pomeru     

čašníkov s praxou.
Kontaktujte nás na 
Tel: 047/4308811

Reštaurácia SAHIB na Ul.
Nemocničnej vo 
Veľkom Krtíši 
Vás pozýva 

29.7.2011 (piatok)
od 19.00 hod.,

na svoju letnú terasu, 
kde sa bude konať 

letná 
HAWA I  PÁRTY

s barmanskou show a
disco hudbou. 

Hawajská atmosféra v Sahibe

T E Š I A  S A  N A  V Á S
N A Š E  

H A W A J S K É  D I E V Č A T Á

Vstupné je 1,00 euro.

Pripravená je aj súťaž v limbo 
tanci. Podávať sa budú tiež 

miešané nápoje. 

VIII. ročník volejbalového 
turnaja zmiešaných družstiev  

Polar Beach Cup 2011 
bude v sobotu 30.7.2011 
na bio kúpaliska Krtko.

Prezentácia je od 7.30 do 8.00
hod. Prihlásiť sa treba do 29.7.

na www.polar.vk.szm.sk.
Štartovné 7,− euro sa platí na

mieste v deň turnaja. 

Plážový volejbal na Krtkovi

ObFZ V.Krtíš Spravodaj è.3    

2011/2012   25.7. 2011

VV ObFZ (predseda, L. Kr−
náč) : 1. VV ObFZ na svojom za−
sadnutí dňa 21.7.2011 okrem iné−
ho rozhodol: a) potvrdil (pri 100%
účasti členov VV jednomyseľne),
rozhodnutie VV ObFZ zo dňa
15.6.2011 o nezaradení J. Híveša
na nominačnú listinu DZ SsFZ pre
súť. r. 2011/12.;  b) zaradil na no−
minačnú listinu DZ ObFZ Ing. L.
Hlinicu pre súť. r. 2011/12.; c) za−
radil na nominačnú listinu DZ Ob−
FZ G. Bacsu pre súť. r. 2011/12.
ŠTK (V. Koncz): 1. Komisia na

základe písomnej žiadosti Ing. L.

Hlinicu doporučuje menovaného
zaradiť na nominačnú listinu DZ
ObFZ pre súť. ročník 2011/12;  2.
Komisia na základe písomnej žia−
dosti G. Bacsu doporučuje meno−
vaného zaradiť na nominačnú lis−
tinu DZ ObFZ pre súť. r. 2011/12.
KR (L. Martin): 1. Na základe

telefonického rozhovoru medzi J.
Hívešom a P. Kuchárskym KR ne−
doporučuje J. Híveša zaradiť na
nominačnú listinu rozhodcov Ob−
FZ V. Krtíš pre súť. r. 2011/12.;  2.
Komisia,  na  základe písomnej
žiadosti L. Majera nedoporučuje
menovaného zaradiť na nomi−
načnú listinu rozhodcov ObFZ V.
Krtíš pre súť. r. 2011/12.

L. Krnáč, J. Černák, ObFZ



Keď k nám v pondelok 18.7. pri−
šiel do redakcie Marián Struhár
povedať, že v niektorých častiach
najmenšieho mestečka na Sloven−
sku nemajú vodu, trvala táto situ−
ácia už 3 dni. Hlavne domy vo
vyššie položených častiach mes−
ta, v Drieňovke, mali problém s
tlakom vody a ostávali bez nej.
Ako nám povedal zamestnanec
MsÚ v M. Kameni Jozef Knápek,
situácia s vodou je naozaj kritická
a tento problém sa pravidelne o−
pakuje počas suchých a horúcich
období. M. Kameň má ,podľa ne−
ho, niekoľko zdrojov pitnej vody.
Prameň v časti Riečky však akoby
strácal svoju výdatnosť, zdroj pri
cintoríne nevyhovuje z hygienic−
kých dôvodov, voda z vodného
zdroja Plachtince dôjde iba po
Červené víno (Plachtinčania). Je−
diný výdatný zdroj pitnej vody, z
ktorého v týchto dňoch najmä čer−

pajú vodu ostáva Hrabov potok.
Rezervoár vody je však prázdny,
najmä ak niektorí obyvatelia mes−
ta používajú pitnú vodu v tomto
suchu aj na polievanie záhrad a
trávnikov. Mestský úrad i prostred−
níctvom mestského rozhlasu vyzý−
val občanov, aby v tomto období
nepoužívali vodu na polievanie,
ale či to pomôže, nevedia. 

Situáciu rieši i Veolia − Stredo−
slovenská vodárenská  prevádz−
ková spoločnosť, a.s., a vozí pitnú
vodu v cisternách. Napr. v ponde−
lok doviezli do M. Kameňa 7 ciste−
rien, z ktorých dve išli priamo do
rezervoára a s ostatnými zásobo−
vali domácnosti. Ako nám poveda−
la hovorkyňa spoločnosti Mgr. Sla−
vomíra Vogelová,  podľa vyjadre−
nia riaditeľ závodu 06 V. Krtíš, by
sa situácia mala stabilizovať v
stredu−štvrtok (20.−21. 7.) 

Ako však hovorí M. Struhár, vo−
du síce dovezú, ale osoh z nej

majú iba ľudia, ktorí sú dobrovoľne
alebo nedobrovoľne doma. Pracu−
júci, ktorí ráno odchádzajú z M.
Kameňa za prácou a vracajú sa
večer, sa cítia byť diskriminovaní,
pretože si vodu nemôžu nanosiť. 
Problém s vodou v M. Kameni sa

snažia zodpovední pracovníci rie−
šiť už niekoľko rokov. Nádejne to
vyzeralo najmä pri stavbe vodovo−
du v okrese minulý rok, to by však
niektorí jedinci museli súhlasiť, že
vodovodné potrubie povedie čias−
točne cez ich pozemok. Keďže sa
však s vodármi nedohodli, je treba
vypracovať nové projekty a po−
trebné sú aj ďalšie financie.Podľa
našich informácií by sa mal tento
problém vyriešiť budúci rok.          

− red −
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LETNÁ KUPÓNOVÁ SÚŤAŽ
Vašou úlohou bude nalepiť všetkých 10 kupónov na hraciu kartu,

ktorú sme uverejnili v čísle 27 a po skončení súťaže poslať poštou alebo doniesť osobne do redakcie 
POKROK. Hráte o 30,20 a 10 euro a tri pekné knihy. 

Čítajte Pokrok, vystrihujte kupóny, užívajte si leto a čakajte na výhru! 

KUPÓN 

Č.4

Správca konkurznej podstaty úpadcu
Po¾nohospodárske dru�stvo Vinica IÈO: 00 208 973

Záu j emca  o  k úpu  p r edme t −
n ého  ma j e t k u  j e  pov i nný
do r u č i ť  s vo j u  ponuku  v  s a −
mos t a t n e  z a l e p ene j  o bá l k e
s  o značen ím  v  ľ a vom  do l −
n om  r ohu

"47−24K 50/98  PONUKA −
KONKURZ − NEOTVÁRAŤ" 

v lehote najneskôr 
do 30 dní od zverejnenia 

oznámenia o začatí 
ponukového konania  

na  adresu: 
Krajský súd, 

odd. obchodného súdnictva,
T. Vansovej 8, 

974 88  Banská Bystrica.

v druhom kole formou ponukového konania na predaj  mimo dražby spô−
sobom predaja vecí, práv a iných majetkových hodnôt samostatne  ne−
hnuteľnosti  vedené v katastri  nehnuteľností na Katastrálnom úrade Ban−
ská Bystrica, Správa katastra Veľký Krtíš: 

l na LV č. 25 pre obec a k.ú. Čelovce  v prospech úpadcu v celosti, 

l na LV č. 287 pre obec a k.ú. Hrušov v prospech úpadcu v celosti, 

l na LV č. 271 pre obec a k.ú. Opava v podiele 24178/39948, 

l na LV č. 2166 pre obec a k.ú. Vinica v podiele 872/1940, 

l na LV č. 2168 pre obec a k.ú. Vinica v podiele 402/7542, 

l na LV č. 2169 pre obec a k.ú. Vinica v podiele 9713360/41068624, 

l na LV č. 2787 pre obec a k.ú. Vinica v prospech úpadcu v celosti, 

l na LV č. 3953 pre obec a k.ú. Vinica v podiele 1/3 a 

l na LV č. 1197 pre obec a k.ú. Vinica v celosti.

Podrobné informácie o majetku a podmienkach ponukového 
konania poskytne správca konkurznej podstaty na adrese:

JUDr. Ivan Bablena, advokát, Banícka 33, 990 01 Veľký Krtíš, tel.,fax : 047/48 31 821

PONÚKA:

Advokátka Advokátka 
Mgr. Mgr. DANA ŽLNKOVÁ DANA ŽLNKOVÁ 

oznamuje, že bola oznamuje, že bola 
1.6.2011 zapísaná 1.6.2011 zapísaná 

do Zoznamu advokátov do Zoznamu advokátov 
Slovenskej Slovenskej 

advokátskej komory.advokátskej komory.
Sídlo advokátskej kancelárie 

Mgr. Dany Žlnkovej je 
na Ul. Komenského č. 5, 

990 01  Veľký Krtíš 
(bývalá odborová rada, 

prízemie). 
m 0908 925 291, 047 38 11 492, 

danazlnkova@stonline.sk

POZVÁNKA

OBEC �ELOVCE
Vás pozýva dňa

 6.8.2011 
na OBECNÉ OSLAVY, na ktorých

si každý príde na svoje. 

V Modrom Kameni je voda vzácna
Veľký Krtíš − amfiteáter 15.7.
Zlatý mok je lákadlom sám o se−
be, a ak sa k nemu pridá i zaují−
mavý program, nemala by byť o
návštevnosť podujatia, venované−
mu pivu, núdza. Aj keď sa veľko−
krtíšsky amfiteáter zapĺňal iba po−
maly, o to väčšia bola zábava ne−
skôr. Horská chata, revivalová
skupina hrajúca skladby Michala
Davida i Polemic a viacero zaují−
mavých súťaží zaplnili amfiteáter
a spokojní návštevníci sa rozchá−
dzali až okolo polnoci.  

Pivný mozoľ



Mgr. J. Parák: "Isteže mám rád
sladké,  aj medové zákusky. O
priazeň tohtoročného najlepšieho
cukrára súťažilo 9 gazdiniek. V po−
rote som už bol aj v minulých ro−
koch, a môžem povedať, že teraz
bolo viac koláčov, ale zákusky bo−
li vždy dobré a dobré sú aj v tom−
to roku. Najviac mi chutili koláčiky
súťažiace pod číslom 1, 4 i 8."

Ktorý z nich nakoniec zvíťazil, sa
prítomní dozvedeli až v popoludňaj−
šom programe. Ten však pokračoval
podľa plánu a po omši pozdravili z
pódia prírodného amfiteátra význam−
ní hostia tento festival i prítomných
návštevníkov. Starosta Dolinky Ing.
József Nagy samotný 12. ročník Me−
dového festivalu otvoril. Po položení
vencov k pamätníku Kalmána Sőtera
sa   včelári dozvedeli novinky o cho−
ve a ochrane včelstiev na odborných
prednáškach v miestnej škole, kde

prednášali odborníci zo Slovenska i
Maďarska. 

Pri slávnostnom obede odovzdala
starostka družobnej obce z Maďar−
ska Cserhathaláp pani Mészaros
Márta Ing. J. Nagyovi medovú tortu,
ktorú na znak priateľstva a družob−
ných vzťahov medzi obcami spoloč−
ne pokrájali. Keď už väčšina hostí
dojedla výborný guláš, prišiel na fes−
tival aj minister pôdohospodárstva
Zsolt Simon, ktorý je pravidelným ná−
vštevníkom osláv medu v Dolinke a
exkluzívne pre naše noviny povedal: 

Včely patria na vidiek

Zs. Simon: "Mám rád med aj záku−
sky, ale do Dolinky ma to ťahá aj
z iného dôvodu. Keď ma delegá−
cia z tejto obce a organizátori fes−
tivalu navštívili ako ministra už v
roku 2003, aby ministerstvo pod−
porilo túto aktivitu, našli sme fi−

nančné prostriedky na jej podpo−
ru. Odvtedy sa už moje návštevy
stali akoby tradíciou a pre mňa je
to deň, kedy sa snažím nájsť si
chvíľu, navštíviť tento festival a
pozrieť sa, ako to z roka na rok
rastie. Teší ma, že tu vždy nájdem
niečo nové, niečo naviac, pretože
aj med aj včely patria na vidiek. A
toto je istá forma oslavy vidieka." 

* K rozvoju vidieka patrí aj rozvoj
včelárstva. Ako ministerstvo podpo−
ruje túto aktivitu? 
Zs. Simon: "Máme schválený vče−
lársky program, podľa ktorého po−
stupujeme a poskytujeme včelá−
rom financie na ich vlastné chovy,
modernizáciu, rozširovanie, ná−
kup úľov a matiek, na vzdelávacie
programy. Máme mnohostranné
podpory a teší ma, že Slovenská
republika patrí k tým krajinám,
kde včelstvá každoročne neklesa−
jú, ale mierne stúpajú."

Je potešujúce, že nielen včelstvá,
ale aj počet dievčat, ktoré každoroč−
ne súťažia o titul Medovej kráľovnej v
tomto roku mierne stúpol. Osem
sympatických slečien z nášho okre−
su, z Radzoviec, či Fiľakova sa pred−
stavilo počas popoludňajšieho prog−
ramu. Pred samotnou krásou dievčat
však zaplnené hľadisko bavila krása
ľudových piesni v

podaní folklórnych súborov z družob−
ného Cserhathaláp i speváckej sku−
piny z Olovár. Domácich divákov po−
tešili tancom na operetné melódie
deti z miestnej základnej i materskej
školy a takmer akrobatickým tancom
sa predstavili dievčatá z klubu Vitali−
tas zo ZUŚ z B. Ďarmôt. 

Medová kráľovná
je z Neniniec

Potom už pódium patrilo dievčenskej
kráse a šarmu v súťaži o Medovú 

(Pokračovanie na str.5) 
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XII. ročník Medového festivalu v Dolinke

Sladká pocta užitočnosti a kráse
Tuctový festival nebol tuctový 

Plný tucet rokov pripravujú organizátori z Dolinky a ich podporova−
telia Medový festival a 9.7. pripravili už jeho 12. ročník. Ako tradične
sa slávnostné podujatie venované včele, jej produktom a učiteľovi a
zakladateľovi včelárstva v Dolinke Kalmánovi Sőterovi, začalo sláv−
nostnou sv. omšou. Celebroval ju Mgr. Jozef Parák, ktorý bol aj čle−
nom poroty pri posudzovaní sladkých pokušení − zákuskov, ktoré do
súťaže o najlepší medový zákusok prihlásili domáce gazdink i cukrár−
ky z okolia. Pána farára sme sa spýtali, či má rád zákusky, i tie, kto−
rých základ tvorí med.

Veniec k pamätníku K. Sőtéra položili aj predstavitelia Csemadoku
v okrese G. Balog a Eva Klimentová, ktorým asistujú medové krá−
ľovné z Maďarska a minuloročná víťazka z Dolinky I. Illés (vpravo). 

S ministrom Zs. Simonom (v strede) sa porozprávali aj zľava sta−
rosta Olovár Jozef Vízi, Ing. J. Nagy, prednosta ObÚ Mgr. A. Baki i
predstaviteľ strany Most−Híd Zoltán Balla.  

Z pódia prírodného amfiteátra pozdravili významní hostia festival i prítomných návštevníkov.

Starosta Opatovskej N.Vsi a poslanec VÚC BBSK
László Jámbor v rozhovore s prednostom ObÚ
Mgr. A. Bakim a starostom Dolinky Ing. J. Nagyom

Starostka družobnej obce z Ma−
ďarska Cserhathalápu Mészaros
Márta spolu Ing. J. Nagyom na
znak priateľstva a družobných
vzťahov medzi obcami spoločne
pokrájali medovú tortu.



(Dokončenie zo str.4)
kráľovnu. Medzi členmi poroty bola

aj vlaňajšia víťazka 17−ročná Ivett Il−
lés z Ipeľského Predmostia, ktorá
študuje na Obchodnej akadémii v R.
Sobote ekonómiu. O svojom ročnom
vládnutí v krajne medu a včiel nám
povedala: 
I. Illésová: "Počas môjho ročného
kraľovania som reprezentovala
Slovenskú republiku na podob−
nom medovom festivale v Maďar−
sku a aj v mojom osobnom živote
sa zmenilo viacero vecí. Hlavne
som sa naučila veľa nového o
včelárstve a spoznala som mno−
ho nových ľudí i nové miesta." 

Výsledky súťaže prezentoval pred−
seda poroty Gábor Balog, predseda
Csemadoku v našom okrese. Na tre−
ťom mieste sa umiestnila domáca
Júlia Bagyiová, druhá bola Me−
linda Ferenczová z Fiľakova
a najviac hlasov odbornej
poroty získala Neninčan−
ka Viktória Feketeová.
Sympatická 17−ročná
čiernovláska navštevuje
Gymnázium A. H. Škul−
tétyho vo V. Krtíši a o prí−
prave na súťaž i svojich zá−
ľubách a plánoch  hovorí:

"Na súťaž som sa poctivo  pripra−
vovala, upiekla som orechovo−
medovú tortu, pripravila slogan,
ktorý by sa do slovenčiny dal pre−
ložiť približne ako: Jedzte
med, lebo je zdravý. Me−
dzi moje záľuby patrí
hudba, spev a tanec. V
Neninciach tancujem v
skupine Crazy Dancers a
mám aj hudobnú skupi−
nu, s ktorou spievam.
Mojim snom je byť hereč−
kou, alebo speváčkou.
Po skončení gymnázia
by som rada študovala
hudobnú pedagogiku,
aby som mohla učiť spev
a tanec na ZUŠ, alebo
konzervatóriu."   

Okrem viacerých
ďalších oce−

není v tej−
to súťaži
bola jej súčas−
ťou i cena sym−
patie, ktorú zís−
kala Emese
Béresová z Ko−

lár. 
Víťazstvo v slad−

kých súťažiach festi−

valu o najlepší medový zákusok i
najlepší agátový med putovali do
jednej rodiny. Najlepšou cukrárkou
podľa vyjadrenia poroty bola Uršula
Škerlecová a najlepší agátový med
pripravil Albín Škerlec. 

Po súťažiach patrilo pódium nenin−
ským citaristom a divákov potom za−
bávalo Zsabka Duo z Maďarska. Aj
záverečný koncert patril hosťovi z
Maďarska, úspešnému účastní−
kovi obdoby Superstár v Maďar−
sku Királyovi Norbertovi. Pri je−
ho koncerte sa diváci dobre za−
bávali a pri diskotéke pokračo−
vali až do ranných hodín. 
Organizátori si môžu pokojne od−

fajknúť aj 12. ročník Medového festi−
valu, ktorý sa im aj vďaka sponzo−
rom podarilo pripraviť znovu na vy−

sokej úrovni. Pri svojej pracovitosti
však nemusia mať obavy ani z na−
sledujúceho , číslom hroziaceho roč−
níka.          

−P. GAŠPAROVIČ− 
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Ako prevažná väčšina mladých dievčat, aj Emese má
rada hudbu a tanec, či už v spoločnosti staršej sestry
Ediny a dobrých kamarátok, keď príde zo školy domov
do Kolár, alebo priamo v Dunajskej Strede, kde býva
na internáte. Pozoruhodné na škole, ktorú navštevuje,
je, že jej žiaci sa zúčastňujú polročného študijného po−
bytu spojeného s praxou na Cypre. Emese táto vynika−
júca životná skúsenosť, keď si bude môcť overiť svoje
doteraz získané vedomosti na škole a súčasne si ich o−
testovať priamo vo vychytenej turistickej destinácii, ča−
ká od mája do októbra budúceho roku. Emese sa na
súťaž o titul Medovej kráľovnej pripravovala tak isto,
ako ostatné mladé slečny − už nejakú dobu. V krásnych
šatách a s troškou nevyhnutnej trémy pred početnými
divákmi, zdatnosť a výdrž dievčat  poriadne preverili
nielen otázky o mede, ale aj nemilosrdne pražiace let−
né slniečko. Súťažiace mali, okrem iného, písať aj test,
v ktorom si porota overila ich znalosti zo včelárstva a  o
mede. Med, samozrejme, na Medovom festivale nemo−
hol chýbať a to nielen v predajných stánkoch, ale aj v
zákuskoch či torte, čo bolo jednou zo súťažných dis−
ciplín. Emese síce, napriek mnohým fanúšikom z pub−
lika, sa neumiestnila na poprednom mieste, ale zaujala
svojou, ako letná lúka pestrou ale určite aj chutnou tor−
tou. Zo súťaže odchádzala aj s cennou životnou skú−
senosťou − vedieť prezentovať svoje schopnosti, zruč−
nosti a dievčenský pôvab.  Z rúk MUDr.Ladislava Balí−
ka si prevzala Cenu sympatie predsedu Okresnej or−
ganizácie Strany maďarskej koalície.

Cenu sympatie získala 
Emese Bérešová

O informácie na odborných prednáškach 
sa zaujímali mladí i starší chovatelia včiel. 

Najviac sympatií si získali mladí školáci 
a škôlkari z Dolinky i dievčatá z B. Ďarmôt.   

S poradovým číslom jeden medzi ôsmimi súťa−
žiacimi uchádzajúcimi sa o titul Medovej kráľovnej
na Medovom festivale v Dolinke 9.júla 2011 bola
aj 17 ročná Emese Bérešová z Kolár. Emese štu−
duje na Súkromnej strednej odbornej škole, odbor
hotelové služby v D.Strede.

Medová kráľovná pre rok 2011
Viktória Feketeová

Diváci odmeňovali účinkujúcich
zaslúženým potleskom. 
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Po skončení prehliadky oboch
mostov sa delegácia presunula na
rokovanie do  zasadačky Obecné−
ho úradu v Kováčovciach. Na pôde
obce všetkých privítal starosta obce
Jozef Filip, ktorý zdôraznil dôleži−
tosť všetkých stretnutí, ktoré sa do−
posiaľ uskutočnili a vždy posunuli
veci dopredu. Rokovanie, na kto−
rom sa hovorilo predovšetkým o sú−
časnom stave realizácie obnovy i−
peľských mostov, otvorila Mgr.Má−
ria Lőrincz, riaditeľka Regionálnej
rozvojovej agentúry pre rozvoj regi−
ónu Stredného Poiplia a zároveň
nová predsedníčka Občianskeho
združenia pre obnovu Ipeľských
mostov. Hlavným bodom
bolo prerokovanie
p o m e n o −

vania mostov v Peťove a v Rároši. 
Vedenie BBSK podporí návrh, aby

most v Peťove bol pomenovaný po
Katalin Molnár

Ako informoval Ing. M.Hrádela,
vedenie BBSK spolu s jeho predse−
dom Ing. Vladimírom Maňkom sú−
hlasia s návrhom občianskeho
združenia, aby jeden z mostov nie−
sol meno po predchádzajúcej pred−
sedníčke OZ pre Obnovu Ipeľských
mostov a bývalej poslankyni VÚC
Katalin Molnár, ktorá 6.3.2011 ne−
očakávane umrela. Pri riešení tejto
veci, podľa právnych predpisov

BBSK, sa vyskytol menší technický
problém, ktorý sa bude musieť vy−
riešiť s kompetentnými orgánmi a
všetko bude aj otázkou medziná−
rodného dohovoru s maďarskou
stranou. Vedenie BBSK sa prikláňa
aj k jednému z riešení, že na mos−
te by bola umiestnená pamätná ta−
buľa, ktorá by vysvetľovala, o čo
všetko sa Katalin Molnár zaslúžila
a  zároveň podporuje stanovisko,
aby jeden z mostov niesol jej me−
no. 

Ako zdôraznil štátny tajomník Mi−
nisterstva dopravy, výstavby a regi−
onálneho rozvoja SR Árpád Érsek,
práve Katalin Molnár sa zaslúžila
vo veľkej miere, aby sa vo výstav−
be mostov, ktoré by mali uľahčiť ži−
vot ľuďom na obidvoch stranách
rieky Ipeľ, pokračovalo. 

Most v Rároši by mal
niesť meno 

po spisovateľovi 
Imre Madáchovi

Ako ďalej informovala Mgr. Mária
Lőrincz, z maďarskej strany Nó−
gradszakál ich oslovili s návrhom,
aby most v Rároši bol pomenovaný
po spisovateľovi a dramatikovi Imre
Madáchovi, ktorý sa narodil v Dol−
nej Strehovej. Tento návrh podporil
aj starosta obce Ing. Dušan Mališ.

Keďže most pri Rároši patrí do ka−
tastra obce Trenč, Mgr. Mária Lő−
rincz požiadala starostku Máriu
Bednárovú, aby túto iniciatívu pod−
porila, a aby tento návrh prijalo aj
vedenie VÚC BBSK. Mária Bedná−
rová prisľúbila, že návrh podporí a
verí, že tak urobí aj obecné zastu−
piteľstvo.   

Keďže za celý štát robí úlohu in−
vestora VÚC BBSK, jeho poslanec
László Jámbor vyjadril poďakova−
nie jeho vedeniu, že túto úlohu
zvláda perfektne, a že VÚC BBSK
bude ako prvý, ktorý túto úlohu spl−
ní.      

Zvýšia sa možnosti 
zamestnania 

a zbúrajú mýty 
o neznášanlivosti 

O výstavbu ipeľských mostov sa
zaujímal druhý tajomník Maďarské−
ho veľvyslanectva na Slovensku
Gábor Berta: "Zaujímam sa o prie−
beh výstavby týchto dvoch mos−
tov, nakoľko regionálna spolu−
práca patrí k mojej pracovnej ná−
plni. Preto som prišiel aj teraz,
ale keďže som v Bratislave, ne−
môžem sledovať všetko do deta−
ilov. 

(Pokračovanie na str.7)

V rámci I. výzvy Programu cezhraničnej spolupráce SR − MR 2007 − 2013 boli podporené aj projekty, vďaka ktorým sa realizujú stavby dvoch  mos−
tov cez rieku Ipeľ na území Banskobystrického samosprávneho kraja. O priebehu prác na mostoch v Peťove a v Rároši vás v týždenníku Pokrok čas−
to informujeme. Pre všetkých, ktorí priebeh výstavby mostov sledujú, máme dobrú správu, že práce na oboch mostoch finišujú. So stavbou mostov
v lokalitách Peťov − Pösténypuszta a Rároš − Rárospuszta sa začalo vlani v októbri. Náklady na stavbu oboch mostov predstavujú 7,2 milióna eur. Z
toho je 85% hradených z eurofondov,  10% zo štátneho rozpočtu a 5% je spoluúčasť investorov  − Národnej spoločnosť na rozvoj infraštruktúry MR
(Nemzeti Infrastruktúra Fejelsztő)  a VÚC BBSK. Výstavbu cestných spojení cez Ipeľ pre medzinárodnú cestnú dopravu s maximálnou celkovou hmot−
nosťou do 12 ton dohodli vlády SR a MR.  V týchto dňoch na oboch mostoch prebiehajú stavebné práce v plnom prúde. Ak všetko pôjde podľa plá−
nov, mali by byť dokončené, pravdepodobne, koncom septembra alebo začiatkom októbra. Konkrétne na moste v Peťove je už položený základný as−
faltový koberec a dokončujú tu prístupovú cestu s kruhovým objazdom. 

Práce na Ipeľských mostoch v Peťove a Rároši finišujú  
Práve pri moste v Peťove sa 29.júna t.r. stretli členovia Občianske−

ho združenia pre Obnovu Ipeľských mostov SR a MR, ktorí sa nie−
koľko rokov angažujú vo veci ich kompletnej rekonštrukcie. Stretnu−
tie bolo iniciované z príležitosti návštevy štátneho tajomníka Minis−
terstva dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR Árpáda Érseka.
Na prehliadku mostov cez rieku Ipeľ boli pozvaní aj ďalší hostia − Ing.
Milín Kanuščák,  generálny riaditeľ sekcie cestnej dopravy, pozem−
ných komunikácií a investičných projektov a Ing.Kornélia Kasanická,
poradkyňa štátneho tajomníka, obaja z Ministerstva dopravy, výstav−
by a regionálneho rozvoja SR, Ladislav Topoľský, podpredseda
BBSK Ing. Maroš Hrádela, vedúci odboru hospodárskej stratégie a
riadenia majetku BBSK a László Jámbor, poslanec VÚC BBSK. Z Veľ−
vyslanectva MR v Bratislave pricestoval Gábor Berta − tajomník zod−
povedný pre regionálne vzťahy, Dr.András Serfőző, bývalý poslanec
maďarského parlamentu (predseda OZ z maďarskej strany) Mária
Bednárová, starostka Trenča a Jozef Filip, starosta Kováčoviec a Pe−
ťova a ďalší. 

Delegácia bola oboznámená aj s priebehom Delegácia bola oboznámená aj s priebehom 
rekonštrukčných prác na moste v lokalite Rároš rekonštrukčných prác na moste v lokalite Rároš 
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Ako sa správať 

pri stretnutí s medveďom:

Najnebezpečnejšie pre človeka sú
* zranené jedince (postrelené poľov−
níkmi alebo pytliakmi), 
* kontajnerové medvede, ktoré stratili
prirodzenú plachosť,
* medvedice s mladými len výnimočne,
inštinktívne sa vyhýbajú miestam, kde
sa vyskytujú ľudia. Vprípade, že sú
medvieďatá malé – na jar prvého roku
života – a nevedia ešte rýchlo utekať,
sa o ne medvedice boja najviac. 
1. Ak je medveď ďaleko – 50 až 100
metrov a viac – a nepostupuje va−
ším smerom, môžete ho pokojne
pozorovať, nič neprezraďte, aby ste
ho zbytočne nevyplašili a ticho si
čupnite.
2. Ak sa približuje a je dosť ďaleko,
v tichosti a pokoji odíďte.

3. Ak sa medveď približuje a je blíz−
ko, treba ho na seba čím skôr upo−
zorniť pokojným hlasom a v tichos−
ti odísť.
4. Ak je veľmi blízko – menej ako 50
metrov – a stále sa približuje, treba
postupovať ako v 3. bode, nesmiete
mu však pozerať do očí, považuje to
za výzvu. Otočte sa bokom, tvárte
sa, že medveďa nevidíte a jedným
okom kontrolujte, čo robí.
5. Kričať a utekať pred medveďom
nie je potrebné. Možno to výnimoč−
ne urobiť, ak medveď uteká priamo
na vás a nevie, že ste tam – pritom
neútočí, vtedy ho treba zastaviť kri−
čaním. Utekajte len vtedy, ak je
medveď v situácii, že nemá kam u−
tiecť a ste veľmi blízko. Len tak sa
mu dá vytvoriť priestor na ústup. 
Rozhodne je dôležité zachovať pokoj.

Medveďa sa totiž netreba báť, nie je
nebezpečný. Stretnutiu s človekom sa
vyhýba, je preňho nepríjemné. Skryje
sa alebo utečie skôr ako ho zbadáte.    

−ms−

Medvedie stopy pri Plachtinciach
Pred niekoľkými dňami nám náš čitateľ František z D.Plachtiniec zaslal fotografie zvieracích stôp, ktoré
by mohli patriť medveďovi!  Ako nám napísal, bol  sa prevetrať na svojej štvorkolke plachtinským údo−
lím a na tieto stopy naďabil niekde v strede medzi Dolnými a Strednými Plachtincami. Našťastie, med−
veďa nestretol, stopy však podľa neho boli ešte čerstvé. Už aj pred časom sa povrávalo, že v blízkosti
týchto obcí, neďaleko obydlí, sa pohybuje medveď, zatiaľ nikto neprišiel s priamym dôkazom. Až dote−
raz. Aj v médiach už takmer každý týždeň rezonujú správy o medveďoch, ktorí akoby stratili plachosť a
priblížia sa až k ľudským príbytkom − podobne ako v nedávnom prípade, keď sa medveď zjavil pri jed−
nom z lučenských sídlisk. Jednoznačne treba byť ostražitý. Je tu prázdninové obdobie, mnoho detí sa
rado hrá v neďalekých lesíkoch, takisto sa do hôr určite vyberú hubári. Ak by ste medveďa, nedajbože,
stretli, tu je niekoľko rád, ako sa zachovať:

Stopy (vpravo) sa našli
približne v týchto miestach

(Dokončenie zo str. 6) 
Celú akciu však vnímam pozitív−
ne, pretože ľudia tu žijúci ocenia
cezhraničnú spoluprácu. Mosty
budú obrovským prínosom pre
tento región a určite sa vďaka
nim zlepší a rozvinie infraštruktú−
ra."    

Dobrú prognózu využitia a osohu
mostov vidí aj zástupca starostky
obce Trenč Andrej Barcík. "Staveb−
né práce dobre pokračujú a vy−
užitie mostov bude mať svoje o−
podstatnenie, hlavne v oblasti
zamestnanosti ľudí, keďže je zná−
me, že v Trenči je vysoká miera
nezamestnanosti. Osobne po−
znám ľudí z okolitých dedín, kto−
rí chodia za prácou aj do sused−
ného Maďarska. Som rád, že sa
otvorí táto cesta s možnosťou za−
mestnania aj pre našich obyvate−
ľov, čo určite uvítajú. Možno te−
raz nie všetci sú tomuto naklone−
ní, ale v budúcnosti ocenia výho−
dy tejto stavby. Každá cezhranič−
ná spolupráca môže priniesť nie−
čo nové. A určite sa medzi ľuďmi
"zbúrajú" živené mýty o nezná−
šanlivosti maďarských a sloven−
ských občanov v pohraničných
oblastiach."

Storočná voda 
zabrzdila práce 

Spokojnosť s priebehom prác na
oboch mostoch vyjadril aj štátny ta−
jomník Ministerstva dopravy, vý−
stavby a regionálneho rozvoja SR
Árpád Érsek, ktorý pre Pokrok po−
vedal: 

"Chceli sme prísť kolaudovať
trochu skôr a spustiť premávku.
Žiaľ, je tu určité omeškanie, kto−
ré bolo zapríčinené aj z objektív−

nych príčin vplyvom veľkých vôd
a ďalších nepredvídaných okol−
ností, ktoré sa odstránili. Máme
prísľub, že v septembri budú obi−
dva mosty hotové. Sme veľmi ra−
di, že práce idú aspoň týmto tem−
pom, pretože hlavne v začiatkoch
boli veľkým problémom storočné
vody. Bolo treba počkať, kým sa
ustália, a až potom sa mohlo za−
čať pracovať. Som skutočne spo−
kojný, pretože vidím, že na obi−
dvoch mostoch sa pracuje a
stavbárom praje aj počasie. Boli
by sme veľmi radi, keby sa vzá−
pätí pokračovalo aj vo výstavbe
dvoch mostov v Nitrianskom a
Banskobystrickom kraji. Samo−
zrejme,  bude dôležitý aj komár−
ňanský most cez Dunaj. Toto sú
priority spolupráce medzi Slo−
venskom a Maďarskom. V rámci
rozvoja infraštruktúry chceme
spojiť Košice s maďarskou stra−
nou. Minulý týždeň minister do−
pravy podpisoval zmluvu, takže
aj tu sa veci pohli smerom do−
predu. 

Kde sú cesty, 
tam je život

"Myslím si, že mosty sú vždy
preto, aby vytvárali možnosť
rýchlejšej komunikácie, skraco−
vali vzdialenosti a spájali ľudí.
Samozrejme, budú mať vplyv aj
na rozvoj zamestnanosti na slo−
venskej a maďarskej strane. Náš
minister hovorí, že kde sú cesty,
tam je život. A toto je jedna sú−
časť zlepšenia života ľudí, ktorí
tu žijú a v tomto trende musíme
pokračovať." 

Na našu otázku, kedy bude na
mostoch spustená premávka, si Ár−

pád Érsék netrúfol odpovedať. V
stavbárčine je ťažké určiť pevné ter−
míny, pretože sa vždy môžu vyskyt−
núť nepredvídateľné okolnosti. Na
slávnostné otvorenie mostov však
určite osobne príde. Zmienil sa aj o
návrhu, aby jeden z mostov bol po−
menovaný po Katalin Molnár, s kto−
rou sa poznal osobne. "Pani Kata−
lin Molnár bola hnacou silou pri
príprave a výstavbe týchto mos−
tov a plne si zaslúži, aby jeden
bol pomenovaný po nej. Urobíme
všetko preto, aby to tak bolo",
povedal Árpád Érsék, ktorý má veľ−
mi blízko aj k športu. Niekoľko rokov
vykonával funkciu reprezentačného
trénera šermiarskej reprezentácie.  

Mosty budú 
podporovať aj 
rast investícií

"Každý, kto poznal Katalin
Molnár, by chcel, aby sme na ňu
spomínali aspoň takýmto spôso−
bom, ktorej práca a úsmev všet−
kým veľmi chýbajú nielen v pra−
covnom ale aj súkromnom živo−
te", povedala Mgr. Mária Lőrincz,
predsedkyňa OZ a vyjadrila aj spo−
kojnosť s priebehom dokončovacích
prác na Ipeľských mostoch, i keď o−
proti pôvodným plánom sú mosty v
malom omeškaní. Dokončovacie
práce by sa mali realizovať v prie−
behu tohto leta na moste v Peťove

a na moste v Rároši by sa mali u−
končiť koncom septembra alebo za−
čiatkom októbra. 

"Teší nás, že dokončenie re−
konštrukcie Ipeľských mostov sa
už chýli ku koncu. Štátnemu ta−
jomníkovi sme chceli ukázať vý−
sledky, ktoré sme dosiahli a zá−
roveň by sme chceli pokračovať
v rekonštrukcii ďalších Ipeľských
mostov. Myslím si,  že toto dneš−
né stretnutie naše snahy podpo−
rilo. Už v období, keď sme sa za−
čali venovať tejto tematike, vy−
chádzali sme z potrieb a  ekono−
mických funkcií tohto regiónu.
Mosty nebudú slúžiť iba ako do−
pravné prepojenie, ale budú pod−
porovať aj rast investícií a po−
núknu spoluprácu v oblasti turiz−
mu. Mám informácie, že maďar−
ská strana prejavila veľký záujem
o termálne kúpalisko v Dolnej
Strehovej. To znamená, že sa bu−
de dať využiť most pri Peťove a
na tretinu sa zníži vzdialenosť
medzi  Szécsényom a Dolnou
Strehovou. Chceme sa poďako−
vať VÚC BBSK a takisto aj
MDVRR SR, že nás v tomto sme−
re podporujú a musím zdôrazniť,
že na slovenskej strane pociťuje−
me ich podporu každodenne. A
kohokoľvek oslovíme s temati−
kou Ipeľských mostov, všetci
nám vychádzajú v ústrety." 

László Jámbor, poslanec VÚC BBSK, celkom na záver dodáva, že určite
sa ešte budú hľadať možnosti na využitie čerpania financií z operačnej vý−
zvy Programu cezhraničnej spolupráce Maďarská republika − Slovenská
republika 2007−2013, z ktorej je možné čerpať financie z Európskej únie ur−
čené aj na úpravu či rekonštrukciu komunikácií tretej triedy, ktoré nadvä−
zujú na mosty. Nové mosty by celkovo mohli priniesť do regiónov na o−
boch brehoch Ipľa nové možnosti pre obchodnú spoluprácu, ale aj kul−
túrny a spoločenský život Slovákov a Maďarov. − EDITA DEBNÁROVÁ − 
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l Pán Banáš, pracovali ste vo vr−
cholovom manažmente, diplomacii
aj v politike. Dnes  ste umelcom v
slobodnom povolaní a vo svojich
dielach využívate životné skúsenosti
z predchádzajúcich povolaní. Ktoré
vás najviac obohatilo, z ktorého má−
te najviac pekných, resp. inšpirujú−
cich spomienok?
− Každá práca, pokiaľ ju človek

robí s úctou a pokorou, obohacu−
je. Mojim snom bolo od detstva
byť profesionálnym spisovate−
ľom, ale asi by som z toho rodinu
neuživil. Teraz už "len" píšem a
darí sa. Asi najkrajšie roky som
prežil v kolektíve výborných ľudí
v Slovenskom tabaku. 
l Máte za sebou bohatú politickú
kariéru  − pôsobili ste na Federálnom
ministerstve zahraničných vecí v
Prahe, na veľvyslanectve v Berlíne a
vo Viedni,  a ako prvý Slovák ste bo−
li zvolený v Benátkach v roku 2004
za viceprezidenta Parlamentného
zhromaždenia NATO. Čomu pripisu−
jete hlavne tento, zrejme váš najväč−
ší, politický úspech?
− Za starého režimu som sa ako

diplomat dostal len do bývalej
NDR a po revolúcii som bol v Ra−
kúsku, takže žiadna úžasná diplo−
matická kariéra sa nekonala. Rov−
nako v politike som bol len štyri
roky. Viceprezident PZ NATO je
najvyššia volená funkcia v medzi−
národných inštitúciách, ktorú Slo−

vák
vôbec dosiahol. Moje zvolenie bo−
lo dôkazom toho, že keď človek
vie, nie je prekážkou, že pochá−
dza z malého národa. 
l Vaši Idioti v politike nastavujú zr−
kadlo slovenskej politike a čitateľ sa
musí občas zasmiať. Ale je to
smiech cez slzy, pretože politikov
najskôr zaujímajú oni,  a až potom

problémy ľudí, ktorých zastupujú. Vy
ste vraj vstupovali do politiky z idea−
listického idiotizmu − vedeli by ste si
ešte raz predstaviť vstup do nejakej
politickej strany a ak nie, prečo?
− Idioti v politike sú nielen o slo−

venských politikoch. Do politiky
ma ťahali späť, ale už nikdy v ži−
vote by som sa nevrátil. Prečo?
Nie som človekom moci, intríg, či
majetkov.     
l Keď ste odišli z politiky začali ste
viac písať, ale píšete už veľmi dávno
− je známe, že ste začínali poviedka−
mi a televíznymi scenármi. Ktoré zo
svojich diel považujete za najvydare−
nejšie vy, a ktoré najviac kupujú va−
ši čitatelia?
− Vydaril sa mi scenár k filmu Za−
čiatok sezóny s Karolom L. Za−
charom v hlavnej úlohe, ktorý zís−
kal na filmovom festivale v Santa
Remo v roku 1987 druhú cenu. Z
divadelných komédií sa asi naj−
viac vydarila hra No comment, v
réžii Ľuba Romana a v hviezdnom
obsadení Filip, Radič, Noga, Piš−
ko, Skrúcaný. Pokiaľ ide o knihy,
všetky, ktoré som napísal odvte−
dy ako som šiel v roku 2006 na
voľnú nohu, sa predávajú v de−
saťtisícových nákladoch. Idioti v
politike, Zóna nadšenia, Zastavte
Dubčeka! a najmä Kód 9 sú best−
sellery. Zóna nadšenia si už na−
chádza aj čitateľov v Česku, Ne−
mecku, Rakúsku, Švajčiarsku,
Dánsku. V októbri vyjde v poľšti−
ne. Prezentoval som moje knihy
vo Frankfurte, Viedni, Barcelone,
Prahe, Zürichu, Užhorode, Mon−

heime, Kodani, na jeseň sa chys−
tám do Paríža, Drážďan, ale i na
cesty po Slovensku.
l Písanie oslobodzuje aj zaväzuje
súčasne, pretože slová majú veľkú
silu. Slovom môže človek pohladiť,
aj uraziť. Ako bývalý diplomat zrejme
viete, ako reagovať na hlúpe slová −
vlastne, dá sa to? 
− Je to veľmi ťažké, najmä preto,

že proti lžiam, hulvátstvu a uráž−
kam sa nedá brániť. Iba ak tak, že
budete rovnakým hulvátom ako
ten, kto vás uráža. A ja som sa
vždy snažil byť slušný. I k mojim
neprajníkom. Dúfam, že budem
mať dostatok síl takým aj ostať.
l Vaše diela sú plné faktografických
údajov − sú akousi kronikou doby, o
ktorej píšete. Z akých zdrojov čerpá−
te informácie, a ako dlho vám trvá
zozbieranie podkladov pre knihu?
− Je mojou ambíciou poskytnúť

čitateľovi nielen pútavý príbeh,
ale aj nadhodnotu v podobe zau−
jímavých dobových informácií.
Keďže som jazykovo slušne vy−
bavený, dostávam sa k archívom
a informáciám, ku ktorým sa iní
nedostanú. Mám aj priateľov v za−
hraničí, ktorí mi informácie vyhľa−
dávajú. 
l Vaše knihy sa veľmi dobre čítajú,
pretože sa zdajú byť napísané s ľah−
kosťou, čo je možno aj vďaka tomu,
že píšete o známom prostredí, v kto−
rom ste žili a pracovali. Ktorá kniha
sa vám písala najľahšie, a ktorá naj−
ťažšie, a prečo?
− Ďakujem za uznanlivé slová,

snažím sa skutočne písať ľahko,
bez zbytočných "jazykových slí−
žov", ale o to viac pútavo a dyna−
micky. Máte pravdu, snažím sa pí−
sať o prostredí a ľuďoch, v kto−
rom som žil, ktorých som stretol.
Len vtedy vám čitateľ uverí. Ak
má čitateľ pocit, že ho klamete, je
po autorovi. Všetky knihy sa mi
písali dobre, lebo som ich písal s
radosťou, aj keď to nebolo ľahké.
Ale dobré je len to, na čom sme v
pote tváre tvrdo pracovali.  
l Neviem, či je to s knihami
tak ako s novinovými článkami, že
ich autor si po ich vyjdení povie: Už
by som to napísal celkom inak. Ak
áno, ktorú zo svojich kníh, by ste
dnes, s odstupom času, napísali cel−
kom inak?
− Stojím si za všetkým, čo som

napísal. 
lMáte nielen rozprávačský, ale aj

pozorovací talent. Pri vašom jedi−
nečnom diele Kód 9 som si vedela
celkom dobre predstaviť krajiny, kto−
ré váš hrdina Michal precestoval.
Pred Michalom ste tú cestu absolvo−
vali aj vy, takže ste vedeli, na akú 

(Pokračovanie na str.9)

JOZEF BANÁŠ 

nar.27.9.1948
− bývalý manažér, diplomat a

politik sa po odchode z politiky

začal venovať tomu, o čom sní−

val od detstva − profesionálne−

mu spisovateľstvu. Impulzom

mu určite bolo aj víťazstvo v sú−

ťaži o pôvodný televízny scenár

pre mládež Nebráňme vtákom

lietať (1979), po ňom nasledovali

televízne inscenácie Čisté vody

(1982), Kukučia nôta (1984) a Kir−

chhoffov zákon (1985). Film Za−

čiatok sezóny, ktorému napísal

scenár získal striebornú medailu v roku 1987 na  filmovom festi−

vale v portugalskom Santa Remo. Je autorom úspešných diva−

delných komédii Tréning na štátnika (1990), No comment (1998) a

Delírium "P" (2007). Debutoval zbierkou poviedok a esejí Lepší

ako včera (2001). Vydal, spolu s B.Hanzelom knihu o slovenskom

parlamente Politicum tremens (2006). Vo vlastnom  vydavateľstve

vydal satirickú knihu Idioti v politike (2007) a román Zóna nadše−

nia (2008). Vo vydavateľstve IKAR mu vyšla kniha Zastavte Dub−

čeka! (2009). Na jeseň tohto roku má J.Banášovi vo vlastnom vy−

davateľstve vyjsť kniha Sezóna potkanov. Čoraz populárnejšieho

spisovateľa Jozefa Banáša, ktorého Zóna nadšenia sa stala Kni−

hou roka 2008 sme požiadali o rozhovor.  

Na jeseň bude spisovateľ JOZEF BANÁŠ svoje knihy prezentovať nielen 
v Paríži a Drážďanoch, ale možno aj vo Veľkom Krtíši... 

JOZEF BANÁŠ MAL DETSKÝ SEN STAŤ SA SPISOVATEĽOM. 
SPLNIL SA MU VRCHOVATO − STAL SA DOBRÝM SPISOVATEĽOM

Jozef Banáš pri prezentácii svojho románu Zóna nadšenia 
v Monheime v Nemecku
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(Dokončenie zo str.8)
cestu svojho hrdinu posielate a vyni−
kajúco ste to zúročili vo svojom die−
le. Robíte si poznámky pri cestách v
zahraničí, alebo sa spoliehate na
svoju pamäť?
− Snažím sa písať o prostredí, kto−
ré poznám. Aj preto som si trasu
zo Sianu cez Tibet, Himaláje, Ne−
pál, údolie Gangy, Jeruzalem pre−
šiel osobne. V druhej polovici au−
gusta sa chystám do Kašmíru,
kde budem zbierať materiály pre
voľné pokračovanie románu Kód
9. Asi sa bude nazývať Kód 1. Sa−
mozrejme, fotoaparát a diktafón
beriem so sebou. Poznámky si
diktujem.  
l Z knihy Kód 9 si asi každý zoberie
čo chce. Mnohí asi ideu, že človek
môže precestovať celý svet, ale mu−
sí sa vrátiť domov, aby našiel to čo

hľadal. .. pokoj, lásku, porozumenie
a úctu. Ak má človek tieto vlastnosti
v sebe, je takmer isté, že svojim po−
tomkom zanechá istotu domova, kto−
rú nosíme celý život vo svojom vnút−
ri. Ako si spomínate vy na svoje det−
stvo, rodičov − čo nezabudnuteľné sa
s nimi spája, čo sa vám nikdy nevy−
maže z pamäti?
− Detstvo je rozhodujúci úsek ži−

vota pre ďalší vývin človeka. Mal
som starostlivých rodičov, ktorí
dali mne a mojim sestrám všetko,
čo bolo v ich silách. Najmä však
dve veci − vzdelanie a morálne zá−
sady. To je pre úspešný vstup do
života dostatočná výbava. Veľmi
ma tiež formoval šport, kde som
sa naučil najmä bojovať sám so
sebou a v ktorom ma rodičia po−
vzbudzovali. V októbri vyjde môj
nový román Sezóna nadšenia,
kde sa výraznejšie do detstva pre−
žitého v Bratislave vraciam. 
l Na prebale vašej knihy Kód 9 je
mandala, ktorá všeobecne symboli−
zuje dokonalú harmóniu vesmíru,
sveta, života. Harmónia života, zna−
losť zmyslu života udržuje naše du−
ševné zdravie. Naše duševné zdra−
vie je základom fyzického − ako sa vy
udržiavate v duševnej aj telesnej
kondícii?
− Snažím sa, aby bol svet lepší a

to je možné jediným spôsobom −
nepoukazovať na iných, ale pra−
covať vytrvalo na svojom povzne−
sení. Základom nášho jestvovania
je rovnováha i medzi duchovným
a fyzickým. Nemôže byť v chorom
tele zdravý duch. Preto je v našej

rodine samozrejmá zdravá strava,
veľa ovocia, zeleniny (máme vlast−
nú záhradu, kde si tieto dobroty
dopestujeme bez chemických po−
strekov), manželka pečie chlebík z
celozrnnej a nie bielej múky, sna−
žíme sa nezabíjať, teda nejesť mä−
so, športujeme, v rodine je vzá−
jomná úcta a pochopenie. Ja som
v živote dosť rozcestovaný, a pre−
to som vďačný manželke, že vy−
tvára atmosféru ozajstného do−
mova, do ktorého sa obe dcéry
vždy rady vracajú. 
l Ako by ste vysvetlili, že my, v
strednej Európe, ktorí sa chtiac−
nechtiac radíme medzi konzumnú
spoločnosť, si v mnohých ťažkých ži−
votných chvíľach berieme na pomoc
myšlienky Východnej kultúry?
− Pretože v strednej Európe je do−
minantným náboženstvom nie

Kristovo evanjelium, ale Vatikán−
ske kresťanstvo, ktoré je založené
na moci a bohatstve. Myšlienky
Budhu sú identické s myšlienka−
mi Krista, len tie, žiaľ, katolícka
vrchnosť postavila na hlavu. Kňa−
zi sa vmontovali
medzi Boha a ľu−
dí, ktorých polo−
žili na kolená, a
osobujú si právo
konať v jeho me−
ne. Zo šíriteľa ra−
dosti Ježiša uro−
bili obraz utrpe−
nia. Medzi Bud−
hom a ľuďmi nie
je žiadny spro−
s t redkova te ľ ,
preto sú jeho
myšlienky bez
deformácií, preto
ich vyhľadáva−
me.  Píšem o
tom podrobne v
Kóde 9, a preto
mi čitatelia tlies−
kajú a farizejskí
majitelia pravdy ma odsudzujú.  
l Pán Banáš, ak dovolíte pár otázok
o súkromí. O svojej manželke Márii
ste sa vyjadrili, že je vašou životnou
láskou. Čím vás ako mladučké diev−
ča očarovala, a čím vás dokáže aj
dnes prekvapiť?
− Manželka Mária je úžasná žena,

láskavá, tolerantná, starostlivá,
múdra s brilantným zmyslom pre
humor. Je to tak, sme spolu od
roku 1969 a stále sa máme radi.
Dodnes premýšľam, prečo som

sa do nej zaľúbil a veru, konkrét−
nu odpoveď neviem. Ale to je
dobré. Prekvapuje ma svojimi ne−
ustálymi novými nápadmi kera−
mických plastík, ktoré modeluje.
Sú úsmevné a skrývajú v sebe
múdrosť, preto sa ľuďom páčia.   
l Vaša manželka ilustrovala vašu
básnickú prvotinu Deň do večnosti.
Kresby aj písané slovo sú vyjadrením
myšlienok a pocitov − trafila presne i−
lustráciami to, čo ste vy chceli pove−
dať?
− Básnická zbierka Deň do več−

nosti sa prekvapujúco dobre chy−
tila, hoci som nikdy nemal ambí−
ciu byť básnikom. Vydali sme si ju
s manželkou pri príležitosti štyrid−
siateho výročia nášho zoznáme−
nia, len tak, pre radosť. Jej ilustrá−
cie sú úplne presné a považujem
ich za básne v obrazoch.  
lMy v redakcii hovoríme, že káva je
redakčnou polievkou. Čo vás po−
vzbudzuje pri písaní − káva alebo
čaj?
− Zelený čaj! Káva nemá zďaleka

také "preberacie" účinky ako zele−
ný čaj. Naviac poškodzuje žalú−
dok, vyvoláva pálenie záhy a po−
dobne. Napokon Honoré de Bal−
zac si konzumovaním nadmerné−
ho množstva kávy spôsobil dra−
matické zdravotné problémy a
myslím, že i to mu pomohlo k
rýchlemu odchodu zo sveta. Vstá−
vam po celý život ráno o piatej a
viacnálevový zelený čaj je mojim
verným spoločníkom. 
l Precestovali ste mnoho krajín − In−
diu, Čínu, Nepál... kde je čaj neod−
mysliteľným nápojom. Aj vy vlastníte
rodinnú čajovňu, prečo ste sa roz−
hodli otvoriť práve čajovňu, aké čaje
ponúkate a máte dostatok návštevní−
kov?
− Otvorenie čajovne bola manžel−
kina iniciatíva, ale celá rodina sme

verní čajíčkári.
Kravské mlieko
nepijeme, preto−
že je zdraviu
škodlivé, aj keď
oficiálna propa−
ganda tvrdí z ko−
merčných dôvo−
dov opak. Čajov−
ňa Kelion fungu−
je už jedenásť
rokov a má stá−
lu, veľmi sympa−
tickú klientelu.
Keďže sa v nej
nepodáva alko−
hol a nefajčí, na−
vštevujú ju pozi−
tívne mysliaci
ľudia. Pokiaľ
viem, majú v nej
okolo sto druhov

čajov od bylinkových, cez ovocné
až po špičkové čínske, japonské,
cejlónske, indické, ruské, viet−
namské, ale i naše bylinkové čaje.
l Máte svoj obľúbený čaj?
− Sú to najmä zelené čaje − ban−

ča, senča, gyokuro, jasmín, dar−
geeling až po pu − erh, ale rád o−
chutnám aj ľubovník, žihľavu, mä−
tu či lipu.   
l Vašu dcéru Máriu na Slovensku
málokto pozná, vašu Adelku naopak,
asi len málokto na Slovensku nepo−

zná. Iste ste ako otec hrdý a máte
svoj podiel na úspechoch dcér.  Ne−
dávno bol Deň otcov, máte návod a−
lebo radu pre slovenských otcov, aby
zo svojich dcér vychovali také múdre
a inteligentné dcéry ako vy?  ( Na−
ozaj úprimne blahoželám ku každé−
mu vydarenému dielu Adela show.
Občas je to jediné, na čo sa dá v tom
vysielacom čase v televízii na niečo
poriadne a  kultivované pozrieť). 
− Veľmi pekne ďakujem za milé

slová na adresu našich dcér. Som
na ne rovnako hrdý ako je hrdý
každý rodič na svoje dieťa, pokiaľ
si robí prácu statočne a zodpo−
vedne. Staršia Mária sa po piatich
rokoch v Nemecku vrátila do Pra−
hy, kde je vydatá, pretože prišiel
na svet náš anjelík − vnučka Nata−
li. Venuje sa popri materských po−
vinnostiach tarotu.  Adelka sa od
ostatných líši akurát tým, že jej
práca je viac viditeľná. Hoci som
sa snažil byť čo najviac s deťmi,
keďže som zabezpečoval rodinu
materiálne, výchova detí bola na
manželke a zdá sa, že sa jej vyda−
rila. Dali sme deťom to, čo dali ro−
dičia nám a azda trochu viac sa
venovali cudzím  jazykom. Man−
želka ich viedla k tvorivosti a zod−
povednosti.  A radu pre otcov?
Nesnažte sa, aby boli deti na váš
obraz...
lHovorili ste mi z duše, keď ste v is−
tom rozhovore uviedli, že zhromaž−
ďovanie vecí nás v konečnom dô−
sledku ubíja... a že z vlastnej skúse−
nosti môžete potvrdiť, že chudobní
ľudia, ktorí nevlastnia takmer nič,
majú v tvárach šťastnejší výraz ako
my, ktorým relatívne nič nechýba.
Ale ktosi tiež múdry povedal, že na
to, aby sme nemuseli vlastniť množ−
stvo vecí, musíme byť dostatočne bo−
hatý. Na záver teda, niečo materiál−
ne − keby ste si zo svojho domova
mohli zobrať len to, čo dokážete od−
niesť vo  vlastných rukách,  čo by to
bolo?
− Bez akéhokoľvek zaváhania zo−

pár dobrých kníh a keby ani to ne−
bolo možné, pôjdem sám, s vie−
rou a pokorou. 

−Za rozhovor poďakovala: 
R.HORNÁČEKOVÁ −

K známym dielam J.Banáša patrí
aj kniha Idioti v politike, ktorú by

si mali politici prečítať

Spisovateľ si vo voľnom
čase rád zašportuje. 

Na fotke pred behom 
Devín − Bratislava

S Ladislavom Ťažkým a Antonom Blahom
v rakúskom Keisersteinbruchu
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Okrem toho, že záhradkári pes−
tovali zeleninu a ovocie, vysádzali
vinič, rôzne ovocné i okrasné dre−
viny,  ktoré majú svoju hodnotu.
Stavali aj záhradné chaty a iné zá−
hradné stavby, čím v blízkosti
miest vybudovali krásne prostredie
s množstvom zelene. Svoje zá−
hradky nevyužívali iba na pestova−
nie plodín, ale aj na oddych, rege−
neráciu a možnosť stretnutia sa s
priateľmi a susedmi. A nebolo to−
mu inak ani v záhradkárskej oblas−
ti v katastri V.Zlievec. 
Už pred pár rokmi predseda, vý−

bor a všetci členovia ZO SZZ
V.Zlievce presadzovali, aby sa ob−
novila pamiatka patróna vinohrad−
níkov sv. Urbana prestavením ma−
lej kaplnky s jeho sochou v strede
záhradkárskej osady na najvyš−
šom položenom bode. Kaplnku s
drevenou sochou svätého Urbana

zhotovenú neznámym rezbárom
mala obec na hornom kopci Sur−
dok už v rokoch 1930−1990. Kon−
com roku 1990 však kaplnka aj so
sochou sv. Urbana záhadne zmiz−
la. Sen členov ZO SZZ a veriacich
postaviť sochu sv.Urbanovi sa spl−
nil 11.6., keď bola plastiková so−
cha osadená a uložená v moder−
nej kaplnke. Pripomeňme si, že
sv.Urban alebo Urban T. (Urba−
nus) bol pápež a mučeník. Za pá−
peža bol zvolený v roku 222 v tre−
ťom roku vlády cisára Alexandra.
O jeho živote sa veľa nevie. Kato−
lícka tradícia uvádza, že priviedol
veľa pohanov do kresťanskej cirk−
vi, medzi nimi aj Valeriana, man−
žela sv.Cecílie a jeho brata Tibur−
tia. Sv.Urban umrel mučeníckou
smrťou v roku 230 a pochovali ho
na cintoríne sv. Kelixta, kde sa na−
šla náhrobná doska s jeho menom
vyrytým gréckymi písmenami. Ur−
ban je patrónom vinohradníkov a
krčmárov.

Slávnostné zhromaždenie pri prí−
ležitosti vysvätenia kaplnky otvoril
a všetkých prítomných privítal
predseda ZO−SZZ Ladislav Ladoš.
Osobitne privítal vdp. Lukáša Jó−
kayho, ktorý sochu sv. Urbana a

kaplnku vysvätil za úprimnej mod−
litby prítomných veriacich a pria−
nia, aby sv. Urban uchránil zá−
hradkárov a ich úrodu pred ne−
priazňou počasia a devastáciou
cudzích ľudí. Veriace ženy zaspie−
vali nábožné piesne pod vedením
Márie Kováčovej. Na slávnostnom
zhromaždení nechýbal ani starosta
obce Ivan Krahulec. Po slávnost−
nom obede nasledovalo neformál−
ne pohostenie, na ktoré prítom−
ných pozval predseda ZO SZZ L.
Ladoš. Vynikajúci guľáš pripravil

hlavný kuchár Lukáš Katalin za po−
moci členiek a členov záhradkárov
a aby symbol sv. Urbana bol
vskutku právoplatný, nemohlo chý−
bať dobré vínko na zdravie všet−
kých prítomných. ZO−SZZ každo−
ročne pripravuje výstavu ovocia,
zeleniny a kvetov veľkozlievskych
záhradkárov a vinárov v októbri a
nebude tomu inak ani tento rok,
takže už teraz na ňu pozývame širo−
kú verejnosť. −GABRIEL BELA, st.−

Foto: JOZEF KOZÁK st., 
a členovia výboru ZO−SZZ

Záhradkári vo Veľkých Zlievcach obnovili tradíciu

Socha sv.Urbana už je 
osadená v záhradkárskej osade 

V našom okrese sa začali vytvárať osady záhradkárov a základné organizácie záhradkárov okolo ro−
ku 1970. Aj vo V.Zlievcach, v časti chotára Drahobín, vznikla v rokoch 1977 −1979.  Zdevastovanú pô−
du, ktorú dostali záhradkári na svoju činnosť, zúžitkovali, skultivovali, skultúrnili a zveľadili.

Sochu sv. Urbana, 
patróna vinohradníkov, 

majú už aj vo V.Zlievcach

Obyvatelia obce sa tešia, že nad ich úrodou hrozna už má kto bdieť

Vdp.Lukáš Jókay vysvätil sochu sv. Urbana a kaplnku 


